

Environmental Policy

Carrying forward HSH Prince Albert II's policy to actively promote sustainable development and a carbon-free society, the Grimaldi Forum Monaco runs a management system aiming to reduce the impact of its daily activities on the environment and participates in the National Pact for Energy Transition.

ISO 14001- certified building and events management

Proud to be in charge of a venue which holds an ISO 14001 certification since 2008, we wish the Grimaldi Forum Monaco and its teams to continue setting an example and bring our suppliers, partners, clients and visitors on board.

Events are by nature, ephemeral and resource-greedy. In order to make our day-to-day work consistently more eco-friendly while still maintaining the excellent quality of our services, we undertake to ensure that the Grimaldi Forum Monaco's teams concentrate their efforts on:

- using water efficiently,
- adopting an innovative energy policy,
 - sorting and recycling waste,
- following an eco-responsible procurement strategy,
 - using eco-certified wood and paper,
- encouraging the development of clean mobility,
 - efficiently managing risks and opportunities,
- promoting our policy, objectives and results both internally and externally.

Strong commitment, clear objectives, concrete action

To do this, we are committed to:

- provide all the necessary resources for achieving our objectives,
- respect the relevant regulations and legal requirements in force as well as the needs and expectations of interested parties,
 - train and encourage in-house awareness concerning environmental issues,
- actively promote our Green Event package to organisers by proposing concrete means of organising eco-friendly events,
 - involve our suppliers and on-site agents in our environmental policy,
 - ensure an active technological watch,
 - ensure our environmental performance is consistently improved.

A long-term focus, a recognised benchmark

We wish the Grimaldi Forum Monaco to remain a benchmark for environmental management in the events industry. We can count on the mobilisation and innovative mindset of everyone who works at the Grimaldi Forum Monaco, and so guarantee the success of our consistently pro-active approach focused on a better quality of life for us all.

April 10th 2018

Henri Fissore - *Président*



Politique Environnementale

Dans le prolongement de la politique volontariste de SAS le Prince Albert II en faveur du développement durable et d'une société décarbonée, le Grimaldi Forum Monaco pilote un système de management visant à réduire l'impact de son activité événementielle sur l'environnement et participe au Pacte National pour la Transition Énergétique.

Une gestion du bâtiment et des activités événementielles certifiées ISO 14001

Fiers d'être à la tête d'un site certifié ISO 14001 depuis 2008, nous souhaitons que le Grimaldi Forum Monaco et ses équipes continuent de montrer l'exemple en entraînant dans leur sillage fournisseurs, partenaires, clients et visiteurs.

Nous sommes conscients que notre lieu d'accueil, d'organisation et de production d'événements culturels et professionnels développe une activité par définition éphémère et gourmande en ressources naturelles. Afin de tendre vers une activité journalière toujours plus éco-responsable tout en maintenant l'excellence de nos services, nous nous engageons à ce que les équipes du Grimaldi Forum Monaco concentrent leurs efforts sur :

- l'utilisation efficace de l'eau,
- une politique énergétique innovante,
- le tri et le recyclage des déchets,
 - une démarche d'achats éco-responsable,
 - la consommation de bois et de papier certifiés,
 - le développement d'une mobilité propre,
 - une analyse régulière et une gestion maîtrisée des risques et opportunités,
 - une communication interne et externe active autour de notre politique, de nos objectifs et de nos résultats.

Un engagement fort, des objectifs clairs et des actions concrètes

Pour y parvenir, nous nous engageons à :

- mettre à disposition toutes les ressources nécessaires à la réalisation de nos objectifs,
- respecter les exigences réglementaires et légales pertinentes en vigueur, ainsi que les besoins et attentes de nos parties intéressées
- sensibiliser, encourager la participation et former le personnel aux questions environnementales,
- sensibiliser les organisateurs à l'offre « Green Event » en proposant des solutions concrètes d'éco-conception d'événement,
- associer les fournisseurs et les concessionnaires sur site à notre démarche,
 - assurer une veille technologique active,
- maintenir un processus d'amélioration continue de notre performance environnementale.

Une démarche de long terme et une légitimité reconnue

Nous souhaitons que le Grimaldi Forum Monaco demeure une référence reconnue dans l'industrie événementielle sur le plan environnemental. Pour cela, nous savons pouvoir compter sur la mobilisation et l'esprit d'innovation de tous les acteurs qui travaillent au sein du Grimaldi Forum Monaco, afin de garantir le succès de cette dynamique permanente visant une meilleure qualité de vie pour nous tous.

Le 10 avril 2018

Sylvie Biancheri - *Directeur Général*

